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0  Kiegészítés. Elkészült a Felsőoktatási 
fe lvételi tá jékoztató 2 00 5  cfmű kiadvány 
hivatalos kiegészítése, amely a megje
lent könyvhöz képest új szakokat, illetve 
bizonyos m ódosításokat, pontosításokat 
ta rta lm az. A vá ltozások a www.om .hu 
honlapon is olvashatók.

0  Szabadtéri múzeumok. Cseri M iklós, 
a Szentendrei Szabadtéri Néprajzi Múze
um főigazgatója lesz a miskolci MAB-klub 
következő vendége január 27-én délután 
fél 6 -tól. Előadásának címe a következő: 
A szabadtéri m úzeum ok és a ma tá r
sadalma.

NÉZŐPONT

Szívás-mentesen

Hajdú M ariann
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A  napokban egy ismerősöm megkér
dezte, nem zavar-e, ha rágyújt. Azt mond
tam, csak nyugodtan, aztán pár perc múl
va meg is bántam a nagylelkűségemet. Rá 
kellett jönnöm: leszoktam a dohányfüst
ről! Igen, idegennek éreztem a füstszagot!

N é h á n y  éve úgy mentem haza min
dennap a munkahelyemről, mint egy aktív 
dohányos. Pedig csak passzív voltam: kö
rülöttem mindenki füstölt, én meg szívtam 
az ő füstjüket. A hajam, a ruhám dohány
szagot árasztott.

Most viszont... A kijelölt dohányzóhely 
az épület másik végében, tényleg ritkán 
érezni (egy-két renitens kolléga akad né
ha) a füstöt. Ennyit a dohányzásellenes 
törvény jótékony hatásáról: nekem szeren
csém van.

De azért nem ez az általános. Míg a 
tengerentúl már szégyennek számít, ha 
valaki dohányzik, nálunk épp ellenkező
leg, az a ciki, ha valaki soha életében 
nem szívott egy slukkot sem. Legalábbis 
arra utalnak a felmérések, miszerint a diá
kok kétharmada rágyújt élete első cigaret
tájára már az általános iskola utolsó osztá
lyaiban. A 18 évesnél idősebb nők 29, a 
férfiak 42 százaléka napi rendszerességgel 
dohányzik. Akár mondhatnánk azt is, 
magánügy. No de nem is őket akarja le
szoktatni a törvény, hanem a nem do
hányzókat védeni. Hogy ne kelljen do
hányfüstöt elviselniük tudva tudván, a 
passzív dohányzás talán még egészségte
lenebb, m int az aktív.

Elméletileg őket védi a jog. Ám amíg 
át nem billen a mérleg nyelve, azaz nem 
a dohányzás elutasítása válik divatossá, 
addig csak részeredményről lehet beszél
ni. Csak próbáljon meg valaki egyszer 
Miskolcon, este egy olyan szórakozóhe
lyet találni, ahol dohányfüstszívás nélkül 
ihat meg egy pohár sört. Majd egyszer ta
lán: bízzunk benne.

VILLÁMVQKS

Inkább fizessen a külföldi
Előző kérdésünk: Fizessenek-e a kül
földiek úthasználati díjat Magyaror
szágon?

Mai kérdésünk: Volt-e értelme kijelölt 
helyekre korlátozni a dohányzást?
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Dohányozni nem muszáj -  a leszokást segítik a különféle, szabadban végezhető tréningek és gyakorlatok (illusztráció) (Fotó: Végh Csaba)

Nálunk a z „odakinn m egengedett” dívik
Körsétát tettünk Miskolcon, hogy betartják, betartatják-e a dohányzás szabályait

Miskolc (ÉM -  HM) -  Tiltott 
helyen dohányzott Fedor V il
mos országgyűlési képviselő a 
parlament folyosóján, kürtö l
te szét a h írt a közelmúltban 
a média. Miskolc alpolgár
mesterét és két képviselő- 
társát tíz-tízezer forintra bün
tette az ÁNTSZ.

A honatyákat az egyik orszá
gos hetilapban megjelent fotó 
buktatta le, amely a Füstirtók 
Egyesülete közbenjárására került 
az,újságba. Ott látta meg a fővá
rosi, V. kerületi ÁNTSZ, s mivel 
a lapban egyértelműen látszott, 
hogy nem a kijelölt dohányzóhe
lyen gyújtottak rá a képviselők 
(holott a dohányzásellenes tör

vényt nem sokkal korábban ők 
szavazták meg), a tisztiorvosi 
szolgálat büntetett.

Tavaly, valamikor szeptember
ben történt az eset, tudtuk meg 
Fedor Vümostól. Az tény, jegyzi 
meg, hogy gyakran, és sok kép
viselő dohányzott a Parlament fo
lyosóján. Meglehetősen szűk terü
letet jelöltek ugyanis ki dohány
zóhelyként, ott mindig nagy volt 
a tömeg, s így szinte elviselhetet
len volt a füst.
F elem á s ered m én y

-  Elismertem a vétkemet, a bír
ságot pedig kifizettem -  mondja a 
képviselő. A történtek következ
ményeként egy egész folyosósza
kaszt jelöltek ki a dohányosoknak

az Országházban, így kulturál
tabban lehet cigarettázni. Most 
már mindenki betartja a szabá
lyokat, fűzi az elmondottakhoz 
Fedor Vilmos.
» ...............
Elismertem 
a vétkemet, 
a bírságot 
pedig
kifizettem...

Fedor V ilm o s  
képviselő

.............. .................... 99
Sejthető, hogy nem csak a Par

lament épületében nem tartják be 
az érintettek a dohányzás új sza
bályait. Körsétát tettünk a város
ban, felemás eredménnyel. A fő
utcán a hideg miatt nem lehetett 
látni azt, amit máskor szinte műi
dig: hogy a butikokban dolgozók 
közül jó néhányan az üzlet ajta
jában füstölnek.
S tílu so s  ra g ta p a sz

Az „odakinn megengedett” 
egyébként sok helyen dívik. A 
Szemere utcai Postabankban ér
deklődtünk, van-e kijelölt do
hányzóhely, de mint kiderült, 
csak a dolgozóknak, az ügyfél az 
ajtó előtt füstölhet. Érdekes, 
hogy a megyei könyvtárban is 
ugyanezt a választ kaptuk.

Az „ujjas házként” ismert 
Arany-Corvin üzletház parkoló

jában a kijelölt dohányzóhelyen 
senkit nem láttunk dohányozni, 
onnan néhány méterre, a portá
sit?) üvegkalitkában viszont 
igen.

A Semmelweis kórház rende
lőintézetének bejáratán egy (stí
lusosan) ragtapasszal felragasz
tott lap tájékoztatja a belépőket: 
Tilos a dohányzás. Hogy a bete
gek betartják-e, nem tudni, min
denesetre nem kaptunk dohány
záson senkit az épületben.

| on w w w . b o o n . h u ( P l
httn forum.boon.hu 
Mondja el a véleményét!
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3000 ellenőrzés
-  Eddigi tapasztalataink 

szerint közforgalmú intéz
ményekben a szolgáltatást 
igénybe vevők nem vétenek 
a szabályok ellen -  mondta 
dr. Béres Emese, a megyei 
ÁNTSZ osztályvezetője.

-  Évente mintegy 3000 el
lenőrzést végzünk, melyek 
egy része akciószerű célel
lenőrzés, nagyobbrészt 
azonban az általános köz
egészségügyi ellenőrzés ré
szeként történik. Jelenleg 
tart a 2004-es adatok össze
sítése.

Egy jó és egy rossz...
A B.-A.-Z. Megyei Munka

ügyi Központ bejáratán ott a 
felirat: dohányzásra kijelölt 
hely. Mint kiderült, nem az 
épületen belül, hanem az épü
let előtt van az a bizonyos te
rület. A nem dohányzó alkal
mazottak gyakran panaszol
ják, hogy cigizők mellett kell 
elhaladniuk, amikor belépnek 
az épületbe. Emellett sok ügy
fél és dolgozó nem is tartja be 
a szabályt: a folyosókon, az 
ablakokban dohányoznak.

Persze az is kérdéses, hogy ki
nek van kedve (például a mos
tanihoz hasonló) nagy hideg
ben a szabadban rágyújtani? 
Az avasi Pattantyús Ábrahám 
Általános Magyar -  Angol Két 
Tanítási Nyelvű Iskola esete 
jó példának tűnik. Igaz, csak 
egyetlen, szűk dohányzóhely 
van az épületben, ám a dolgo
zók, a vendégek csakis ott 
gyújtanak rá.

-  Nálunk sokakra volt jó 
hatással az új szabály -  mond
ja az egyik tanárnő. -  Nem 
egy kollégáról tudok, aki azó
ta szokott le a dohányzásról...

Kanyaró ellen oltanak a magyarok
Mobil oltóegység alakulna Indonéziában

Miskolc (ÉM -  UM) -  Az 
Egészségügyi Világszervezet, 
a WHO felkérésére bekapcso
lódik egy nemzetközi oltási 
programba a Banda Acehben 
(Indonéziában) tartózkodó 
magyar orvoscsoport.

Mint azt dr. Gyen is Gábortól, 
a több hazai mentőszervezetet tö
mörítő KARISZ Karitatív Szövet
ség Indonéziában tartózkodó or
voscsoportjának vezetőjétől teg
nap megtudtuk, a felkérés értel
mében ma délután részt vesznek 
egy egyeztető megbeszélésen, és 
tudomása szerint vasárnap indul 
az oltási program.
M in d en  re n d b e n

-  A WHO szervezésében össze
sen félmillió gyermeket kell 
beoltani kanyaró ellen az elkö
vetkező hetekben, hónapokban a 
decemberi szökőártól leginkább 
sújtott Aceh tartományban -  je
lezte érdeklődésünkre s ebbe 
bekapcsolódik a csoport egy ré
sze, míg a többiek továbbra is fo
gadják az orvosi ellátásra szo
ruló betegeket.

A részleteket a mai megbeszé
lésen ismerik meg, de azt már 
most tudni lehet, hogy az oltó
anyagot a WHO biztosítja, s a tar
tományt járva mobil „oltóegység
ként” dolgoznak néhány napig.

Kérdésünkre igyekezett min
denkit megnyugtatni, hogy jól 
vannak, semmire nincs gondjuk, 
s ami itthon aggodalomra ad

okot, azaz a közbiztonságra sincs 
panaszuk. S bár gyakori a víru
sos és fertőző megbetegedés, de 
járvány továbbra sincs.
A h a z a té r é s r ő l. ..

A hazatérést firtató kérdé
sünkre csak annyit tudott mon
dani, hogy talán 27-én elindul
nak Jakartába, de sok függ a 
mai megbeszéléstől. Ma éjszaka 
viszont hazaérkezik dr. Szabó 
Levente, aki az első csoporttal 
utazott Indonéziába, de megvár
ta a váltást, s csak akkor követ
te társait, amikor már mindent 
elrendezett és mindenben segí
tett az utánuk érkezőknek.

Dr. Gyenis Gábor (Fotó: ÉM)

Nulladik havi: készek perre 
menni a járandóság miatt
A pedagógusok tárgyalást javasolnak

Miskolc (ÉM -  KHE) -  
Három-négy közoktatási 
intézményből jelezték a 
m unkavállalók Miskolc 
Város Pedagógusok Szak- 
szervezetének, hogyr mun
kaügyi pert kezdeményez
nek a miskolci önkor
mányzat ellen.

Mint azt korábbi lapszá
munkban megírtuk, a tavalyi 
költségvetés elfogadásakor 7,5 
százalékos béremelést állapí
tottak meg a közalkalmazot
taknak.

Ez az emelés a napokban 
utalt, úgynevezett nulladik ha
vi juttatásra is vonatkozna, 
Miskolcon azonban nem az 
emelt összeget kapta a mun
kavállalók többsége.
E g y e z te tn é n e k

Kovácsné Pogány Lenke, a 
PSZ városi titkára jelezte la
punknak: a kialakult helyzet 
miatt sürgősségi egyeztetést 
kezdeményeznek a városveze
téssel, ahol szeretnék elérni, 
hogy a különbözet kifizetésé
vel ne várjanak a költségvetés 
elfogadásáig.

Ez a városnak sem lenne jó,

hiszen a 70-80 millió forint ka
matos kamatának megfizetése 
növelné a kiadásokat. Az ér
dekvédők szorgalmazzák az 
egyeztetést, de próbapereket is 
indítanak.
K ész rá , h a  k e r e s ik

Mivel Káli Sándor polgár- 
mester szabadságát tölti, az őt 
helyettesítő Fedor Vilmos al-

99......................
A kialakult 
helyzet miatt 
egyeztetést kez
deményezünk a 
városvezetéssel.

Ko vácsné  P ogány 
Le n k e , titkár
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polgármestert kérdeztük meg 
a szakszervezet kezdeménye
zéséről.

Mint a városvezető lapunk
nak elmondta, ő kész minden
féle tárgyalásra, ha a pedagó
gusok megkeresik, megvitat
ja velük a problémát. Ezen 
a tárgyaláson az érdekvédők 
is megismerhetnék a város 
pénzügyi lehetőségeit.
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